
Pekarová Adamová klesla na úplné dno a
hystericky, jako zkušený Aspen mafián vydírá
a vyhrožuje Kverulantovi: Okamžitě odstraňte
článek, který je vůči mně kritický, nebo vás
sněmovna zažaluje
- CZ24 News | 21. dubna 2023

ČESKO: Při nástupu do jedné z nejlépe placených funkcí v Poslanecké sněmovně se
Markéta Pekarová Adamová málem zajíkala svatým zápalem při slibu, že výrazně omezí
výdaje aparátu, v jehož čele se usadila. Slíbila, že ušetří nejméně 40 milionů. Po roce
Kverulant.org ověřil, zda Pekarová svůj slib dodržela. Nedodržela, naopak v roce 2022
sněmovna pod jejím vedením utratila o 141 milionů víc. Kverulant o tom včera publikoval
článek. Dnes mu Poslanecká sněmovna doručila výhrůžný dopis. Píše se v něm, že pokud do
dnešního poledne článek neopraví, resp. neodstraní, bude ho sněmovna žalovat. Kverulant
se tomuto vydírání nepodřídí. Svůj článek nestáhne a je připraven čelit žalobě.

Mnozí zákonodárci si z Poslanecké sněmovny učinili cestovní kancelář do exotických destinací za
peníze daňových poplatníků. Kverulant již dvakrát přistihl poslance na výletě na Machu Picchu, do
Austrálie a na Nový Zéland. Všechny tyto cesty považuje za ukázkový příklad okázalého papalášství a
vedení Poslanecké sněmovny už několikrát vyzval, aby pravidla pro cesty poslanců zpřísnilo. Na
počátku roku 2022 mu to slíbila předsedkyně sněmovny Markéta Pekarová Adamová. Slíbila také, že
sněmovna ušetří na provozu 40 milionů korun. Svůj slib nedodržela. Naopak, sněmovna za jejího
vedení utratila o 141 milionů víc.

Pekarová Adamová: Ušetříme 40 milionů

Počátkem listopadu 2021 si poslanci v tajné volbě na ustavující schůzi nové sněmovny do svého čela
zvolili kandidátku SPOLU Markétu Pekarovou Adamovou (TOP 09). Nová předsedkyně v projevu po
svém zvolení směrem k veřejnosti uvedla: „Já se budu snažit ze všech sil, abych právě důvěru v naši
komoru parlamentu, tedy v Poslaneckou sněmovnu, zvyšovala. Je to úkolem nás všech, ale já se budu
snažit v tomto být v čele těch, kteří se o to snaží.“ V reakci na Kverulantova zjištění slíbilo vedení
Poslanecké sněmovny omezit jeden z velmi viditelných benefitů práce českých zákonodárců –
zahraniční služební cesty.

Předsedkyně dolní komory Markéta Pekarová Adamová oznámila koncem ledna 2022, že sněmovna
v roce 2022 ušetří takřka 40 milionů korun. „Jednou z oblastí, kde dojde ke snížení výdajů, jsou
zahraniční cesty,“ uvedla předsedkyně Poslanecké sněmovny. „Při schvalování služebních cest
budeme navíc více dbát na jejich smysluplnost, efektivitu a přínosnost,“ dodala. A přihodila ještě
kritiku předchozí Babišovy vlády: „Minulá vláda nehorázně zadlužila naši zemi. Proto je teď nutné
přistoupit k úsporným opatřením. Nelze se tvářit, že obrovské zadlužení není problém. Úspory se
budou týkat i sněmovny.“

Kverulant už podobných ujištění slyšel opravdu hodně. Jen málokdy došlo k jejich splnění, a proto se
na jaře 2023 zeptal Poslanecké sněmovny, kolik ušetřila, kam si poslanci vyrazili tentokrát a kolik to
stálo. Než mu sněmovna tyto informace poskytla, musel jí zaplatit 7309 korun.
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Náklady sněmovny vzrostly o 141 milionů

Kverulant si od Poslanecké sněmovny vyžádal informace o jejích plánovaných a skutečných výdajích
za roky 2018 až 2022. Z údajů vypočetl, že minulá sněmovna utrácela v letech 2018 až 2021 ročně
v průměru 1,367 miliardy korun. Z toho 648 milionů korun činily platy a podobné a související
výdaje. Po volbách utratila nová sněmovna v roce 2022 celkem 1,509 miliardy korun. To je nárůst o
141 milionů korun. O dodržení slibu předsedkyně sněmovny Pekarové Adamové, že ušetří 40 milionů
korun, tedy nemůže být ani řeč. Naopak sněmovna utratila o 10 % více než její předchůdkyně. Jeden
s největších nárůstů se konal v položce „platy a podobné a související výdaje“. Zde si poslanci
polepšili o 92 milionů korun. Tedy o 14 %.

Pekarová Adamová vyhrožuje

Kverulant všechna svoje zjištění publikoval včera v článku s výmluvným názvem „Pekarová Adamová
slíbila na provozu sněmovny ušetřit 40 milionů, ale náklady byly naopak o 141 milionů vyšší“. Reakce
Pekarové Adamové přišla již dnes. Kdo čekal něco ve stylu: „Je mi moc líto, že jsem zklamala důvěru
veřejnosti nesplněním svého slibu“, bude zklamán. Naopak, Poslanecká sněmovna Kverulantovi
zaslala dopis, kde se píše: „Vyzýváme server Kverulant.org k okamžité opravě do čtvrtka 20. dubna
2023 do 12.00 hodin. Jinak bude Kancelář Poslanecké sněmovny nucena domáhat se svých práv
soudní cestou.“

V textu dopisu se sice píše, že Kverulantův článek má být „opraven“, ale z kontextu dopisu je
naprosto jasné, že Poslanecká sněmovna si opravu představuje jako napsání nového, oslavného
článku na Markétu Pekarovou Adamovou. Sněmovna tedy ve skutečnosti po Kverulantovi žádá
odstranění článku.

V dopise se dále píše, že „naprosto odmítáme tvrzení, že předsedkyně Sněmovny nedodržela svůj slib
o úspoře 40 milionů korun“. Ovšem to, že sněmovna za rok 2022 neušetřila 40 milionů korun, ale
naopak utratila o 141 milionu víc proti průměru nákladů za roky 2018 až 2021, zpochybněno není.
Ani není zpochybněno Kverulantovo tvrzení, že sněmovna pod vedením Pekarové utratila v položce
„platy a podobné a související výdaje“ o 92 milionů více, než to dokázala průměrně ročně minulá
sněmovna.

Naopak, výhružný dopis ze sněmovny naznačuje, že s přečerpáním rozpočtu se nedalo nic dělat, když
přišly „nečekané“ výdaje jako „vyplacení odchodného končícím poslancům za 8. volební období“
a „financování akcí v rámci parlamentní dimenze předsednictví ČR v Radě EU“. K tomu Kverulant
dodává, že příchod těchto „nečekaných“ událostí byl znám dlouho dopředu. A ne dosti na tom,
průměr nákladů Poslanecké sněmovny za roky 2018 až 2021, se kterým porovnával náklady
sněmovny v roce 2022, samozřejmě také zahrnovaly výplatu odchodného za minulé, tedy 7. volební
období.

Dopis ze sněmovny končí větou, za kterou by se nemusel stydět ani antihrdina slavného románu
George Orwella 1984, soudruh O’Brien: „Proto jsou zdánlivě logické vývody v článku Kverulanta
pouhým populistickým řazením faktů, z nichž však nemohou vyplývat žádné závěry o nedostatečné
úspoře finančních prostředků ze strany Poslanecké sněmovny.“
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